



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ  
ວັນອາທິດທີ 04 ຕຸລາ 2020 (10-04-2020)

ຈົ່ງໃຫ້ກຽດການແຕ່ງງານ

ງານດອງຂອງໃຜທີ່ທ່ານນັບຖືຢູ່ສເມີ?

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ຄວາມໃກ້ຊິດທາງຮ່າງກາຍສງວນໄວ້ສໍາລັບຊາຍນຶ່ງ ແລະ ຍິງນຶ່ງພາຍໃນພັນທະສັນຍາຂອງການແຕ່ງງານ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ: ພິທີແຕ່ງງານໃນສມັຍປະຈຸບັນມາໃນທຸກຂະໜາດແລະຮູບແບບ. ສໍາລັບສ່ວນຫຼາຍ, ພິທີແຕ່ງງານແມ່ນແບບງຽບງຽມແລະງ່າຍໆ. ໃນຂະນະພວກອື່ນບໍ່ໄດ້ທ່ວງເຮືອງລາຍຈ່າຍເພື່ອສ້າງປະສົບການໃຫ້ເພື່ອນຝູງແລະຄອບຄົວຈາລຶກໄວ້ຊົ່ວເວລາຍາວນານ. ບໍ່ວ່າຈະມີເຄື່ອງປະກອບແນວໃດກໍຕາມ, ພິທີແຕ່ງງານມີສິ່ງນຶ່ງທີ່ເໝືອນກັນ: ການເຂົ້າຮ່ວມກັນ. ຄໍາເວົ້າອີກສອງຄໍາທີ່ສາມາດນໍາໃຊ້ບັນລະຍາຍການແຕ່ງງານທີ່ເຂັ້ມແຂງ:

- ຄວາມບໍ່ຕໍ່ເນື່ອງ. ໃນເມື່ອຊາຍຄົນນຶ່ງແລະຍິງຄົນນຶ່ງໄດ້ເຂົ້າຮ່ວມແຕ່ງງານກັນ, ພວກເພິ່ນໄດ້ເຮັດໃຫ້ສາຍສັມພັນກັບທາງຄອບຄົວທີ່ພວກເພິ່ນມີຢູ່ກ່ອນແຕ່ງງານນັ້ນຢຸດສັງກລົງ.
- ຄວາມຕໍ່ເນື່ອງ. ຄູ່ສົມຣົດສືບຕໍ່ສະຖາບັນອັນງົດງາມທີ່ເອີ້ນວ່າຄອບຄົວ. ມັນບໍ່ຄືກັນກັບສິ່ງທີ່ພວກເພິ່ນກໍາລັງຕັດສາຍສໍາພັນຈາກມານັ້ນ, ແຕ່ມັນຍັງສືບຕໍ່ຫຼັກການດຽວກັນຂອງຄອບຄົວ.

ພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນການສົມຣົດນີ້ວ່າ ພັນທະສັນຍາ. ດ້ວຍເຫດວ່າທັມມະຊາດຂອງພັນທະສັນຍາແມ່ນການຜູກມັດທາງວິນຍານ. ການໃຫ້ກຽດການແຕ່ງງານແມ່ນມີຄວາມສໍາຄັນເປັນພິເສດ. ແຕ່ໜ້າເສັງດາຍ, ວັທນະທັມຂອງພວກເຮົາໄດ້ດໍາເນີນໄປຢ່າງວ່ອງໄວແລະບໍ່ເຄັ່ງຄັດກັບພັນທະສັນຍານີ້, ແລະຜູ້ຄົນກໍພະຍາຍາມຕີຄວາມໝາຍວ່າການແຕ່ງງານນັ້ນແມ່ນຫຍັງ? ແລະຄໍາໝັ້ນສັນຍານັ້ນກ່ຽວຂ້ອງກັບຫຍັງແດ່?

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ອົບພະຍົບ20:14

<sup>14</sup>ຢ່າລ່ວງເກີນຕົວເມັງຜູ້ອື່ນ.

ພຣະບັນຍັດກ່ຽວກັບການຫຼີ້ນຊູ້ໃນການແຕ່ງດອງເປັນສິ່ງທີ່ສໍາຄັນ. ພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງລະມັດລະວັງການແຕ່ງດອງຂອງພວກເຮົາ- ແລະການແຕ່ງດອງຂອງຄົນອື່ນເໝືອນກັນ-ດ້ວຍຄວາມດຸໝັ່ນພາກພຽນ. ການຫຼີ້ນຊູ້ທໍາລາຍຄວາມໄວ້ໃຈ ແລະແບ່ງແຍກຄວາມເປັນນຶ່ງດຽວທີ່ພຣະເຈົ້າຊົງປະສົງໃຫ້ພວກເຮົາມີ ແລະຊົງສ້າງ (ອອກແບບ) ພວກເຮົາໃຫ້ມີປະສົບການ.

ທ່ານຈະສລຸບມຸມມອງຂອງວັທນະທັມຂອງພວກເຮົາແນວໃດເຮືອງການຫຼີ້ນຊູ້?

ພາຍໃນສະຫະພາບການແຕ່ງງານທີ່ເປັນເອກະລັກທາງດ້ານຮ່າງກາຍ, ພຣະເຈົ້າໄດ້ໃຫ້ຄວາມຜູກພັນທາງສານເຄມີ

ຂອງຄວາມຮັກຂອງພວກເຮົາທີ່ຕອບສນອງຈຸດປະສົງທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ກວ່າຄວາມສຸກ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງອອກແບບພວກເຮົາໃນທິນທາງທີ່ສານເຄມີນີ້ຜູກພັນແລະປະທັບຕຣາຄຳສັນຍາ, ຄວາມດຶງດູດ, ແລະການປ້ອງກັນອີງໃສ່ໂຮມອນ (hormones) ຕ່າງໆ. ແຕ່ໜ້າເສັງດາຍ, ເມື່ອປະສົບການເຫຼົ່ານີ້ເກີດຂຶ້ນຢູ່ນອກການແຕ່ງງານ-ເຊັ່ນໂຮມອນຕິກ (ຄວາມຮັກ) ຫຼືການໃກ້ຊິດດ້ານເນື້ອໜັງ (ຕົວຢ່າງການຫຼິ້ນຊູ້) ພວກເຂົາທຳລາຍຄວາມຜູກພັນຂອງຄູ່ສົມຣົດໃຫ້ເສັງຫາຍໄປ.

ການຫຼິ້ນຊູ້-ທາງຮ່າງກາຍ ຫຼື ທາງຄວາມຮູ້ສຶກ (ອາຣົມ) ກໍຕາມ-ເຮັດໃຫ້ເກີດການເສັງຫາຍເກີນກວ່າການຕັດຄວາມໄວ້ເນື້ອເຊື່ອໃຈເທົ່ານັ້ນໂດຍການເນຣະຄຸນ (ຫັກຫຼັງ) ຕໍ່ການແຕ່ງດອງ. ມັນເປັນການຍົກຍ້າຍສາຍສັມພັນຈາກຂໍ້ມູນດ້ານວິທຍາສາດໄດ້ຊື້ໃຫ້ພວກເຮົາເຫັນວ່າຜົນກະທົບຂອງການຖອນຕົວຈາກຄວາມສົນໃຈໃນຄວາມຮັກຊົ່ວຄາວແມ່ນຮຸນແຮງ, ຖ້າວ່າບໍ່ຮ້າຍແຮງຫຼາຍກວ່າກັບການຕິດຢາເສບຕິດ.

ວິທຍາສາດໄດ້ຍັງຍືນສິ່ງນີ້, ແຕ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງບອກພວກເຮົາໃນສິ່ງທີ່ຄ້າຍຄືກັນນີ້ໃນພຣະວັຈນະຂອງພຣະອົງ. ໃນເມື່ອອັດສາວິກໂປໂລໄດ້ຂຽນໄວ້ວ່າ: “ເຈົ້າທັງຫຼາຍບໍ່ຮູ້ຫຼືວ່າຜູ້ທີ່ຕິດພັນກັບຍິງແມ່ຈ້າງກໍເປັນກາຍອັນດຽວກັບຍິງນັ້ນ ເພາະພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກ່າວໄວ້ວ່າ, ເຂົາທັງສອງຈະເປັນກາຍອັນດຽວ.” (1 ກອທ 6:16). ເພິ່ນໄດ້ໃຊ້ຄຳເວົ້າພາສາກຣີກ “kollao” (glue) ຊຶ່ງມີຄວາມໝາຍວ່າ “ຢາງກາວຕິດເຂົ້າກັນ, ຊິເມັນ”.

ພຣະຄຳພີສັ່ງສອນພວກເຮົາໃຫ້ປ້ອງກັນຮັກສາຫົວໃຈຂອງພວກເຮົາດ້ວຍເຫດວ່າມັນແມ່ນຫົວໃຈທີ່ຄວາມບາບໄດ້ເລີ່ມປົ່ງຮາກເປັນບ່ອນແລກ. ອົງພຣະເຢຊູຊົງໄດ້ເຊື່ອມຕໍ່ພຣະບັນຊາບໍ່ໃຫ້ເຮັດຜິດປະເວນີ (ຫຼິ້ນຊູ້) ກັບຫົວໃຈ.“ທ່ານທັງຫຼາຍໄດ້ຍິນຄຳທີ່ກ່າວໄວ້ວ່າ ‘ຢ່າຫລິ້ນຊູສູ່ຜິວເມັງທ່ານ’ແຕ່ຝ່າຍເຮົາ, ເຮົາບອກທ່ານທັງຫຼາຍວ່າຜູ້ໃດເບິ່ງແມ່ຍິງດ້ວຍໃຈກຳໜັດໃນຍິງນັ້ນຜູ້ນັ້ນໄດ້ຫຼິ້ນຊູໃນໃຈກັບຍິງນັ້ນແລ້ວ.” (ມທ 5:27-28). ການຫຼິ້ນຊູແມ່ນເລິກລົງໄປກວ່າການປະຕິບັດທາງກາຍ ເພາະວ່າມັນຕັ້ງຮາກເທົ່າຢູ່ໃນບໍ່ຂອງຈິດວິນຍານ. ໃນຂະນະທີ່ພຣະບັນຍັດສຸມໃສ່ການກະທຳ, ພຣະເຢຊູຊົງແນໃສ່ໃນຫົວໃຈຊຶ່ງໂນ້ມນ້າວຈູງໃຈໄປສູ່ການປະພຶດປະຕິບັດນັ້ນ.

ແມ່ນຫຍັງຄືຜົນປະໂຫຍດສຳລັບສັງຄົມໃນການຕິດຕາມມາດຕະຖານຂອງພຣະເຈົ້າສຳລັບຄວາມບໍ່ຮິສຸດແລະຄວາມສັດຊື່ຂອງການສົມຣົດ?

## 2. 2 ຊາມູເອນ 11:1-3ກ

*1* ໃນບິຕິມາພິຕິກລະດູແລ້ງເປັນລະດູທີ່ບັນດາເຈົ້າຊີວິດໄດ້ເຄີຍອອກໄປຮົບເສີກດາວິດກໍສິ່ງໄຍອາບພ້ອມທັງພວກນາຍທະຫານຂອງພຣະອົງແລະທັງກອງທັບອິສຣາເອນອອກໄປ. ພວກເຂົາໄດ້ຊະນະຊາວອັມໂມນແລະອັອມເມືອງຮັບບາໄວ້ແຕ່ດາວິດໄດ້ຢູ່ໃນນະຄອນເຢຣູຊາເລັມ. *2* ໃນຕອນແລງຂອງມື້ນັ້ນ, ດາວິດໄດ້ຕື່ນແຕ່ນອນຂຶ້ນໄປເທິງຫຼັງຄາພຽງຂອງພຣະຣາຊວັງ. ພຣະອົງໄດ້ຍ່າງໄປມາເທິງຫລັງຄານັ້ນພະອົງຈຶ່ງເຫັນຍິງຄົນນຶ່ງກຳລັງອາບນ້ຳຢູ່ນາງເປັນຄົນງາມຫຼາຍ. ດັ່ງນັ້ນ, ດາວິດກໍສິ່ງຄົນອອກໄປສືບຖາມເບິ່ງວ່ານາງເປັນໃຜ?

ຊີວິດຂອງກະສັດດາວິດເປັນຕົວຢ່າງທີ່ສຳຄັນຂອງສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນເມື່ອເຮົາບໍ່ຍອມໃຫ້ຄວາມສັດຊື່ແລະຄວາມບໍ່ຮິສຸດປ້ອງກັນຮັກສາຄວາມຄິດຂອງເຮົາ. ຄວາມຊື່ສັດແລະຄວາມບໍ່ຮິສຸດເລີ່ມຕົ້ນຂຶ້ນທີ່ຫົວໃຈຂອງພວກເຮົາ. ຫັນທີ່ດາວິດເລືອກທີ່ຈະສິ່ງຄົນໄປສອບຖາມຜູ້ຍິງທີ່ລາວເຫັນອາບນ້ຳຈາກເທິງຫຼັງຄາຂອງພຣະຣາຊວັງ, ພຣະອົງໄດ້ເລີ່ມຕົ້ນຂຶ້ນຕອນການຕາມຫາແລ້ວ. ໃນສະຖານະການນັ້ນ, ການເຝົ້າລະວັງຈິດໃຈຂອງພຣະອົງອາດຈະໝາຍເຖິງການຫັນໜີຈາກສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ເຫັນໃນຂະນະທີ່ພຣະອົງໄດ້ເຫັນນາງຄັ້ງທຳອິດ. ແຕ່ກົງກັນຂ້າມ, ກະສັດດາວິດຕັດສິນໃຈ

ເລືອກທີ່ຈະຕິດຕາມເອົານາງ ຊຶ່ງໄດ້ນຳໄປສູ່ຄວາມຈິບຫາຍ.

ການກ່າວເຖິງຄວາມສຳພັນທາງເພດຄັ້ງທຳອິດແມ່ນຢູ່ໃນປະຖົມມະການ 4:1 “ຄັນຕໍ່ມາອາດາມໄດ້ສົມສູ່ຮ່ວມກັບ-  
ເມັງຂອງຕົນນາງຈຶ່ງຖືພາແລ້ວໄດ້ເກີດລູກຊາຍຜູ້ນຶ່ງນາງຈຶ່ງເວົ້າວ່າ, “ຂ້ານ້ອຍໄດ້ລູກຊາຍຍ້ອນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າເປັນ  
ຜູ້ຊົດຊ່ວຍດັ່ງນັ້ນນາງຈຶ່ງຕັ້ງຊື່ໃຫ້ເດັກນ້ອຍວ່າກາອິນ”. ຄຳສັບດັ່ງເດີມຕີຄວາມໝາຍ “ສົມສູ່” ແມ່ນພາສາເຮັບເຮີ  
“yada”, ຊຶ່ງໝາຍເຖິງການຮູ້ຫຼືເປີດເຜີຍບາງຢ່າງ. ໃນຂນະທີ່ຄຳເວົ້ານີ້ບໍ່ໄດ້ໝາຍເຖິງການສົມສູ່ທາງເພດໂດຍກົງ,  
ມັນເປັນທີ່ຈະແຈ້ງແລ້ວວ່າຄວາມສນິດສນົມທາງເພດແມ່ນຍິ່ງໄປກວ່າການອອກກຳລັງກາຍແລະຄວາມສຸກ. ຄຳສັບ  
ດັ່ງກ່າວຍັງຖືກນຳໃຊ້ໃນການອ້າງອີງເຖິງການຮູ້ຈັກພຣະເຈົ້າ. ມັນຈັບພາບການພົວພັນສ່ວນຕົວທີ່ພວກເຮົາສາມາດມີ  
ກັບພຣະອົງ ດັ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- “ຄຳແນະນຳທີ່ລຶກລັບຂອງພຣະເຈົ້າແມ່ນສຳລັບບັນດາຜູ້ທີ່ຢາກເກງພຣະອົງ, ແລະພຣະອົງໄດ້ຊົງເປີດເຜີຍ ພັນ  
ທະສັນຍາຂອງພຣະອົງຕໍ່ພວກເຂົາ.” (ພສສ 25:14 ຄວາມເນັ້ນໜັກຕື່ມໃສ່).
- “ຊາວອິສຣາເອນເອີຍ! ເຈົ້າເປັນພະຍານຂອງເຮົາ. ເຮົາເລືອກເອົາເຈົ້າເປັນຊົນຊາດຮັບໃຊ້ເຮົາເພື່ອເຈົ້າຈະເຊື່ອ  
ໃນຕົວເຮົາ ແລະຮູ້ຈັກ ວ່າເຮົາເທົ່ານັ້ນທີ່ເປັນພຣະເຈົ້າ.” (ອຊຍ 43:10 ຄວາມເນັ້ນໜັກຕື່ມໃສ່).
- “ເຮົາຈະມອບຊັບສົມບັດຈາກບ່ອນມິດ ແລະບ່ອນລັບລີ້ໃຫ້ເຈົ້າແລ້ວເຈົ້າຈະຮູ້ຈັກ ວ່າເຮົາແມ່ນພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ.”  
(ອຊຍ 45:3 ຄວາມເນັ້ນໜັກຕື່ມໃສ່).

ພຣະເຈົ້າຊົງມີພຣະປະສົງຄວາມໃກ້ຊິດສນິດສນົມໃນຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ. ເພາະການແຕ່ງງານເປັນຜົນສະ  
ທ້ອນຂອງການເຂົ້າຮ່ວມກັນທີ່ພວກເຮົາຕ້ອງມີກັບພຣະຄຣິດ (ອຟຊ 5:22-32), ຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດແລະຄວາມສັດຊື່ໃນ  
ລະດັບດຽວກັບທີ່ພວກເຮົາສະແດງໃນສາຍສັມພັນຂອງພວກເຮົາກັບພຣະຄຣິດນັ້ນຈະເຫັນໄດ້ຈາກຄວາມສຳພັນຂອງ  
ພວກເຮົາກັບຄູ່ສົມຣົດ. ກະສັດດາວິດເຂົ້າໃຈດີໃນຄຳໜັ້ນສັນຍານັ້ນ: “ຂ້ານ້ອຍຈະຢູ່ໃນທ່າເຕັ້ນຂອງພຣະອົງເປັນນິດ  
ຂ້ານ້ອຍຈະວາງໃຈໃນທີ່ກຳບັງປົກຂອງພຣະອົງ. ຂ້າແຕ່ພຣະເຈົ້າ, ເພາະພຣະອົງຮັບຟັງຄຳປະຕິຍານຕົນຂອງຂ້າ  
ນ້ອຍແລະພຣະອົງປະທານມໍຣະດົກຂອງບັນດາຜູ້ທີ່ຢາກເກງພຣະນາມຂອງພຣະອົງແກ່ຂ້ານ້ອຍ” (ພສສ 61:4-5).  
ເຖິງປານນັ້ນ, ໃນເມື່ອກະສັດດາວິດຍືນຢູ່ເທິງຫຼັງຄາແລະມອງລົງມາເຫັນນາງບັດເຊບາ ກຳລັງອາບນ້ຳຢູ່, ພຣະອົງ  
ຢຸດທີ່ຈະປ່ອຍໃຫ້ຄວາມສັດຊື່ແລະຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດນັ້ນຫັກຫ້າມປົກປ້ອງຄວາມຄິດ (ຫົວໃຈ) ຂອງພຣະອົງ.

ມີວິທີທາງໃດແດ່ທີ່ພວກເຮົາສາມາດປະຕິບັດຕາມພຣະບັນຊາຂອງພຣະເຈົ້າ ເພື່ອຄວາມສັດຊື່ແລະຄວາມບໍ່ຮູ້ສຸດ?

### 3.2 ຊາມູເອນ 11:3ກ-5

<sup>3ກ</sup>ແລ້ວໄດ້ຮູ້ວ່ານາງຊື່ວ່າບັດເຊບາລູກສາວຂອງເອລີອັມແລະເປັນເມັງຂອງອູຣິອາຊາວຣິດຕີ. <sup>4</sup>ດາວິດໄດ້ສົ່ງ  
ຄົນໄປນຳເອົານາງມາ. ພວກເຂົາກໍພານາງມາຫາພຣະອົງແລ້ວດາວິດກໍສົມສູ່ຢູ່ກັບນາງຫລັງຈາກນັ້ນນາງກໍ  
ກັບເມືອເຮືອນ(ໃນລະຫວ່າງນີ້ເປັນເວລາທີ່ນາງເຊົາເປັນລະດູແລະເຮັດພິທີຊຳລະຕົນໃຫ້ບໍ່ຮູ້ສຸດແລ້ວ. <sup>5</sup>ເມື່ອ  
ນາງຮູ້ວ່ານາງມີຫ້ອງນາງກໍສົ່ງຂ່າວໄປບອກດາວິດ.

ກະສັດດາວິດບໍ່ພຽງແຕ່ປະຄວາມສັດຊື່ໃນຊີວິດຂອງພຣະອົງໄວ້ຂ້າງທາງ, ພຣະອົງໄດ້ລົ້ມເຫຼວໃນການໃຫ້ກຽດຄວາມ  
ສັມພັນທະພາບແຫ່ງການສົມຣົດຂອງນາງບັດເຊບາ. ຄົນໃຊ້ຂອງພຣະອົງໄດ້ເຕືອນພຣະອົງກ່ຽວກັບການແຕ່ງງານ  
ຂອງນາງບັດເຊບາເອງ. ຄົນໃຊ້ຂອງພຣະອົງໄດ້ພະຍາຍາມເຂົ້າແຊກແຊງໂດຍການຊ່ວຍເຫຼືອກະສັດດາວິດໃຫ້ເຫັນ

ພ້ຍອັນຕະລາຍຂອງຄວາມພະຍາຍາມສືບຕໍ່ການສແວງຫາຂອງພຣະອົງ. ລາວໄດ້ເຕືອນກະສັດດາວິດວ່ານາງ ບັດ ເຊບາ ແມ່ນລູກສາວຂອງໃຜຜູ້ນຶ່ງ ແລະ ແມ່ນແມ້ງຂອງໃຜຜູ້ນຶ່ງ. ແຕ່ກະສັດດາວິດຍັງສແວງຫານາງຢ່າງບໍ່ລົດລະ: ພຣະອົງໄດ້ຊົງເລືອກເອົາການຕອບສນອງຄວາມຕ້ອງການຝ່າຍເນື້ອໜຶ່ງຂອງຕົນເອງ ໂດຍບໍ່ສົນກັບເຮືອງຂອງຜົນສະທ້ອນໃດໆ!!!

ໃນເມື່ອເພດສັມພັນກາຍເປັນສິ່ງທີ່ບໍ່ມີຫຍັງນອກເໜືອໄປຈາກກິຈກັມທີ່ຈະເຮັດເພື່ອຈຸດຈົບຂອງຕົວເອງ, ມັນກໍເຮັດໃຫ້ເກີດຄວາມເຈັບປວດຫົວໃຈ, ອິດສາ, ກິນແໜງໃຈ, ແລະເປັນຜົນສະທ້ອນຂອງອາຣົມ, ທາງຮ່າງກາຍ, ແລະທາງວິນຍານ. ການປ້ອງກັນການແຕ່ງດອງຈາກການຫຼິ້ນຊູ້ແມ່ນເລີ່ມຈາກການສ້າງສາຍພົວພັນທີ່ແທ້ຈິງຂອງຄວາມຮັກ, ການໃຫ້ກຽດ, ແລະຄວາມຮັກລະຫວ່າງຄູ່ສົມຣົດແລະການປູກຝັງ ຄວາມສັມພັນແທ້ໆຄວາມຮັກ. ມັນເປັນພຽງແຕ່ໃນການປົກປ້ອງ(ບັງຄັບ)ຫົວໃຈຢູ່ໃນເຮືອນເທົ່ານັ້ນທີ່ເຮືອນຫຼັງນັ້ນຈະສາມາດຖືກສງວນຮັກສາໄວ້ໄດ້. ໂດຍລົ້ມເຫຼວໃນການບໍ່ຮັກສາຫົວໃຈຂອງພຣະອົງ ຫຼືສແວງຫາສິ່ງທີ່ດີທີ່ສຸດສໍາລັບນາງບັດເຊບາ, ກະສັດດາວິດໄດ້ເຊື່ອເຊີນຄວາມທຸກທໍລະມານ (ຫາຍນະ) ຢ່າງໃຫຍ່ຫຼວງເຂົ້າໃນຄອບຄົວແລະຄອບຄົວຂອງຕົນແລະຄອບຄົວຂອງນາງອີກດ້ວຍ. ພຣະເຢຊູຊົງເຂົ້າໃຈຄວາມຄ້ອຍຊັນຂອງການຫຼິ້ນຊູ້ແລະລັກສະນະຫຼອກລວງຂອງຫົວໃຈມະນຸດ.(ຍຣມ 17:9) ແຕ່ວ່າເມື່ອພວກເຮົາໃຫ້ກຽດແກ່ຄວາມເປັນອັນນຶ່ງອັນດຽວກັນລະຫວ່າງສາມີ ແລະ ພັລຍາ, ພວກເຮົາດໍາເນີນຊີວິດຊຶ່ງເປັນທີ່ພໍພຣະທັຍຂອງພຣະເຈົ້າ ແລະຊຶ່ງນໍາມາເຖິງການພໍໃຈ ແລະ ຄວາມຊົມຊື່ນຍິນດີທີ່ຍິ່ງໃຫຍ່ທີ່ສຸດໃນຊີວິດ.

ມີບາງວິທີທາງໃດແດ່ທີ່ກຸ່ມຂອງພວກເຮົາສາມາດໝູນໃຈແລະອຸປຸກຄູ່ສົມຣົດໃນຄວາມສໍາພັນການແຕ່ງງານ?

### ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ

ທ່ານຈະສແວງຫາການສງວນໄວ້ແລະການໃຫ້ກຽດການແຕ່ງງານຈະແມ່ນຂອງທ່ານເອງຫຼືຂອງຄົນອື່ນຢ່າງໃດ? ຈົ່ງເລືອກເອົານຶ່ງໃນວິທີການນໍາໃຊ້ຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ຈົ່ງກວດສອບຫົວໃຈຂອງທ່ານ.** ການໃຫ້ກຽດສໍາລັບການແຕ່ງງານຂອງທ່ານແລະສໍາລັບຄວາມສັມພັນທະພາບຕໍ່ຄົນອື່ນເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍຫົວໃຈແລະແນວຄິດ. ຈົ່ງຫັນຫຼັງຈາກການກ່ຽວຂ້ອງກັບຕັນຫາ, ຮູບລາມິກ, ຫຼືຄວາມຮູ້ສຶກທີ່ບໍ່ເໝາະສົມຕໍ່ຄົນອື່ນ.
- **ຈົ່ງກວດສອບການປະພຶດຂອງທ່ານ.** ຖ້າທ່ານມີຄວາມຜິດບາບໃນຄວາມຜິດເຮືອງການຫຼິ້ນຊູ້ (ທັງທາງດ້ານຈິດໃຈຫຼືທາງຮ່າງກາຍ) ໃນອະດີດຫຼືປະຈຸບັນ, ຈົ່ງກັບໃຈຢ່າງເຕັມທີ່ຕໍ່ພຣະພັກພຣະເຈົ້າແລະຫັນຫົວໃຈຂອງທ່ານອອກຈາກບາບນີ້ແລະຫັນໄປສູ່ການເຊື່ອຟັງພຣະຄຣິດ.
- **ຈົ່ງໃຫ້ກຽດ.** ຈົ່ງຊອກຫາຫຼາຍວິທີທາງທີ່ຈະໃຫ້ກຽດການແຕ່ງງານ-ທັງຂອງຕົນເອງແລະຂອງຜູ້ອື່ນ-ຈົ່ງຣະບຸເບິ່ງສິ່ງຈໍາເພາະເຈາະຈົງທີ່ທ່ານສາມາດເຮັດໃນອາທິດນີ້ເພື່ອສະແດງອອກເຖິງການໃຫ້ກຽດຕໍ່ຕົນເອງ, ຕໍ່ພັລຍາຫຼືສາມີ (ຖ້າທ່ານແຕ່ງງານແລ້ວ), ແລະຕໍ່ອົງພຣະເຈົ້າ. ຈົ່ງຣະບຸວິທີທີ່ທ່ານສາມາດໃຫ້ກຽດຄົນອື່ນສໍາລັບຄວາມສັດຊື່ຂອງເຂົາເຈົ້າໃນການແຕ່ງງານ.

ວັທນະທັມຂອງພວກເຮົາໄດ້ເນັ້ນໜັກຢ່າງຫຼວງຫຼາຍເຖິງພິທີແຕ່ງງານ, ແຕ່ວ່າພວກເຮົາສົມຄວນສຸມໃສ່ຕໍ່ການແຕ່ງງານມັນເອງ. ແລະແນ່ນອນ, ບໍ່ວ່າຈະເປັນສະຖານະພາບການສົມຣົດໃດ, ຫົວໃຈຂອງພວກເຮົາຕ້ອງບໍ່ຮືສຸດ.

ອຸປຸກໂດຍລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ<http://lsbf.us/> ໂດຍSSK